

# 圖資與檔案學刊

第 10 卷第 1 期 (第 92 期) | 2018 年 6 月 ISSN: 2412-1800 DOI: 10.6575/JILA

## 目次

序言	i
<b>專題論文：數位人文與數位典藏</b>	
經典與注疏之數位化系統設計與建置：以「《成唯識論》及其注疏編撰」為例 <i>洪振洲、蔡伯郎</i>	1-21
數位人文視野下的歷史分期法：以《人民日報》(1946-2016) 中深圳主題報導為例 <i>邱偉雲、梁穎誼、許翰笙</i>	22-43
數位檔案系統在人文研究的應用：以總督府職員錄系統觀察臺灣女子公職發展 <i>王麗蕉</i>	44-66
臺灣歷史人物文本檢索與探勘系統之建置 <i>謝順宏、柯皓仁、張素玢</i>	67-87
<b>學術論文</b>	
技能型訓練遊戲的遊戲設計要素對於學習成效與情緒的影響：以英文打字遊戲為例 <i>陳志銘、王榮英、胡琬琪</i>	88-115

# Journal of InfoLib and Archives

Vol. 10, No. 1 (No.92) | June 2018

ISSN: 2412-1800 DOI: 10.6575/JILA

## *Contents*

Editorial	i
<b>Feature Articles: Digital Humanity and Digital Archives</b>	
The Design and Implementation of the Digital System of Classics and Annotations Using “The Compilation of <i>Vijñaptimātratāsiddhisāstra</i> and its Annotations” as Example	1-21
<i>Jen-Jou Hung &amp; Po-Lang Tsai</i>	
A Digital Humanities Research on the Method for Periodization of History: The Example Based on the Shenzhen-related News Reports in the People’s Daily (1946-2016)	22-43
<i>Wei-Yun Chiu , Yin-Yee Leong &amp; Aaron Hsu</i>	
The Application of Digital Archives System in Humanities: Taiwanese Female Power in the Taiwan Sotokufu Personnel Directory	44-66
<i>Li-chiao Wang</i>	
Development of a Text Retrieval and Mining System for Taiwanese Historical People	67-87
<i>Shun-Hong Sie , Hao-Ren Ke &amp; Su-bing Chang</i>	
<b>Research Articles</b>	
Effects of the Design Factors of Skill Training Games on Learning Performance and Emotion: English-Language Typing Games	88-115
<i>Chih-Ming Chen , Jung-Ying Wang &amp; Wan-Chi Hu</i>	